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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor állítják vissza a csecsemők ingyenes SMA 
szűrését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A tavalyi év utolsó napjaiban látott napvilágot az a hír,  miszerint csak a 2023. december 31-én
éjfélig  megszületett  csecsemők  részére  lesz  külön  térítési  díj  nélkül  elérhető  a  gerincvelői
izomsorvadás betegség vonatkozó szűrés.  A minisztérium döntése szerint  ugyanis  befejeződik a
kutatási program azon szakasza, melyben a szűrésen való részvétel ingyenesen megvalósulhat.

A K/6658  számú  „Mikor  állítják  vissza  a  csecsemők  ingyenes  SMA szűrését?” című  írásbeli
kérdésemre  Rétvári  Bence  államtitkár  úr  2024.  január  19-én  még  kitérő  választ  adott.  A
mintaprogram tapasztalatai alapján ígért szakpolitikai döntés-előkészítő javaslatot az ingyenes SMA
szűrésekkel kapcsolatban.

Február elsején viszont Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter bejelentette, hogy bár
a program valóban véget  ért,  de a kormány a 450 millió forintot biztosít  majd az SMA szűrés
folytatására. A szűrést ugyanaz a három intézmény: a Szegedi Egyetem, a Semmelweis Egyetem és
a Bethesda Gyermekkórház biztosítja majd minden igénylő számára.

A bejelentésből csak az maradt ki, hogy mikortól él újra ez a lehetőség. Levelével hozzám forduló
frissen szült  kismama ugyanis  arról  tájékoztatott,  hogy szerette  volna  kérni  a  SMA szűrést,  de
mégsem járt  sikerrel.  Azt  a választ  kapta,  hogy a kormány oldaláról  még nem született  meg a
hivatalos  döntés ezért nem tudnak szűrni.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Valóban  előfordulhat,  hogy  a  kormányzati  bejelentés  ellenére  nem lehet  hozzájutni  az



ingyenes SMA szűréshez?

2. Mikor várható döntés a szűrőprogram folytatásáról? 

 

Várom válaszát.
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